
GENERALFORSAMLING ØRREDKLUBBEN FREMAD 2015 

 

Torsdag den 12. november afholdtes ordinær generalforsamling i klubbens lokaler på Plantagevej 11, 8600 

Silkeborg. Formanden, Uffe Kirkegaard, bød velkommen, hvorefter vi gik over til den offentliggjorte 

dagsorden. 

1. Valg af dirigent 

Den af bestyrelsen foreslåede dirigent, Jørgen Tofte, blev valgt, og konstaterede, at generalforsamlingen 

var lovligt indvarslet og beslutningsdygtig, idet indkaldelse med angivelse af dagsorden havde været 

rettidigt offentliggjort på klubbens hjemmeside. Vi gik herefter til dagsordenens punkt 

2. Formandens beretning 

Formanden aflagde sålydende beretning: 

”Året startede med at forhandle vores fiskevand på plads hos vores lodsejere, og det lykkedes.  

Vores økonomi er ikke i bedring og, det skyldes at vi mangler medlemmer, vi har sparet alle de steder vi kan. 

Og jeg mener ikke vi skal af med mere vand, da vi kan miste noget, da nogle af vores lodsejere er ved at 

være oppe i årene. 

 Kontingentet vi jeg foreslå at vi holder i ro i det næste år. Jeg tror at vi skal diskutere fiskevand, er der evt. 

noget vi skal af med, hvis vi ikke får flere medlemmer, eller hvis en af vores samarbejdspartnere ikke vil 

være med mere. Det kan også være vi skal se, om der er en anden forening vi kan slå os sammen med, 

forslag søges. 

 Der er mange som jeg skal takke for det frivillige arbejde, der bliver lavet for at vi kan få foreningen til at 

fungere, men vi kan godt bruge nogle flere, der skal tyndes ud langs brinkerne i Omme og ved Karup, så er 

der nogle som vil hjælpe må I gerne melde jer til mig. Vi bør starte når vandet er forhandlet på plads med 

udtyndingen, og fjernelse af buske og træer, så det bliver nemt at gå en gang om sommeren for at holde det 

nede. 

 Der kan også blive brug for hjælp med udlægning af gydegrus, tælle gydebanker eller andet som vi kan 

tjene penge til ØKF. 

Foreningen har haft fiskestart i Holtum å og afslutningsfiskeriet i Karup og Haller å, og der kom 12- 13 

personer, som havde en god og hyggelig dag.  

 Foreningen deltager også i Skjern å og Karup å sammenslutningernes møder og bestyrelser og det betyder 

at vi har medindflydelse på hvad der sker, og er med til at forbedre vandmiljøet i vores vandløb, udlægning 

af gydegrus og udsætninger som der stadig er behov for i de fleste åer. Jeg ved at der sker ændringer fra 

DCU ang. fredningstider og fangstmetoder i Skjern å i år, for fremtiden må der kun fiskes med enkeltkroge 

uanset om man fisker med flue, blink spinner eller orm, laks er smålaks til 70 cm storlaks vil være fisk over 

70 cm. 



 I år har Niels Erik og Jens deltaget i Harild Hede dagen, men det var ikke den store tilslutning, men 

Naturstyrelsen forventer at man vil gentage til næste år. 

Elektrofiskeriet i Karup å starter lørdag, den 28. november ved Resen bro, og forsætter fredag den 4. 

december, og igen lørdag, den 5. december, hvor de kom til den første lørdag. 

Der vil være generalforsamling i KÅS lørdag, den 16. januar 2016, hvor der skal vælges ny formand efter 35 

år med samme formand. 

Til slut vil jeg takke alle i bestyrelsen, sponsorer og andre som har hjulpet til med det arbejde, der er blevet 

udført”.     

Vi drøftede herefter mængden af fiskevand, som forsamlingen fandt passende.  

Der blev efterlyst hjælp til optælling af gydebanker i december og igen til januar.  

Bestyrelsen fortalte om knokkelarbejdet med at lægge flere ton kampesten i Haller Å i foråret - også her 

kunne det have været rart med hjælp fra flere medlemmer, så det ikke kun er bestyrelsen, der slæber. 

Bestyrelsen oplyste, at man havde stukket en forsigtig føler ud til Galten og omegns sportsfiskerforening 

om en mulig fusion – der blev manet lidt til forsigtighed, idet vores forening ejer 2 jordstykker og en hytte 

af nyere dato. 

Formandens beretning blev i øvrigt taget til efterretning. 

Vi gik herefter over til dagsordenens punkt 

3. Evt. andre beretninger 

Der var ikke andre beretninger, og vi gik herefter over til 

4. Regnskab 

Kasserer Jens Bentzen gennemgik det reviderede regnskab, der viser et overskud på 10.714,08 kroner, 

hvilket dog alene kan tilskrives en ekstraordinær engangsindtægt som følge af en gældseftergivelse på 

10.000,00 kroner. Regnskabet blev godkendt. Vi gik herefter over til dagsordenens punkt 

5. Indkomne forslag 

Der var ikke indkommet forslag, og vi fortsatte derfor til punkt 

6. Budget og kontingent 

Jens Bentzen gennemgik det omdelte budget, der udviser et underskud på 700 kroner med uændrede 

kontingentsatser og uændret medlemstal. Budgettet godkendtes, og det blev vedtaget at fortsætte med 

uændrede kontingenter, dvs. 950 kr. for seniorer, 750 kr. for pensionister, 500 kr. for prøvemedlemmer og 

50 kr. for juniorer. Vi gik herefter til dagsordenens punkt 

 



7. Valg af formand 

Uffe Kirkegaard blev genvalgt. Vi gik herefter til punkt 

8. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

Niels-Erik Thomsen og Torben Krath genvalgtes. Som suppleanter genvalgtes Søren Sørensen og Jens 

Bentzen. Vi gik herefter til punkt 

9. Valg af revisor og revisorsuppleant 

Finn Offersen som revisor og Jürgen Schiffer som revisorsuppleant genvalgtes for en to årig periode. Vi gik 

herefter over til det afsluttende punkt på dagsordenen 

10. Evt.  

Forsamlingen drøftede de nye regler, som Skjern Å Sammenslutningen vedtog på sit 

repræsentantskabsmøde i den forgangne weekend. Der var enighed om, at reglen om, at der kun må fiskes 

med enkeltkrog uanset agntype var for vidtrækkende og burde ændres. Der blev sået tvivl om, hvorvidt de 

til repræsentantskabsmødet fremmødte foreningsrepræsentant overhovedet havde haft fuldmagt til at 

forpligte deres medlemsforeninger til denne beslutning, der var mere indgribende end det forslag, som 

Skjern Å Sammenslutningen havde udsendt. Forsamlingen bemyndigede Torben Krath til på foreningens 

vegne at arbejde på at få reglen lempet, således at der atter kan fiskes med trekroge, herunder på 

foreningens vegne at stemme for indkaldelse til ekstraordinært repræsentantskabsmøde med det formål at 

få forbuddet mod anvendelse af trekroge fjernet og til på den ekstraordinære generalforsamling at stemme 

for at få forbuddet mod anvendelse af trekroge fjernet eller lempet. 

 Dirigenten takkede herefter for god ro og orden, og gav ordet tilbage til formanden, der takkede for en god 

og sober debat. 

Torben Krath, referent, Silkeborg den 12. november 2015. 

 


